
  

 

Innspill til Rullering av Forvaltningsplan for Rondane og Dovre nasjonalparker med 

tilliggende verneområder og Hemmeldalen naturreservat - fra Høvringen sankelag. 

 

Høvringen sankelag består av gardbrukere som har sau og storfe i området fra Høvringen sætergrend 

Dovre grense i nord, til Ula i sør, inkludert området rundt Putten/Formokampen og ned Grønlia mot 

Kampen setergrend. Det er 10 aktive drivere tilknyttet sankelaget per i dag og i 2020 ble det sluppet 

881 sau/lam og 34 storfe i området. For sankelaget er det viktig at tilgangen til beiteområdene ikke 

begrenses unødig i rullering av forvaltningsplanen. Beitenæringa har et særlig behov for tilgang i 

området med tanke på ordinært tilsyn samt ved eventuelle uforutsette hendelser i forbindelse med for 

eksempel. rovdyr eller på annen måte skadet buskap. Generelt anser vi beitedyra som viktige, ikke 

bare med tanke på matproduksjon, men også i forhold til bevaring av flere av områdets kvaliteter. 

Beitedyra er viktig både for artsmangfold, men også som skjøttere av landskapet slik vi kjenner det i 

dag. Det er derfor viktig at det ved rullering av forvaltningsplanen tas hensyn til beitenæringas 

interesser. 

Høvringen sankelag ønsker å komme med følgende innspill til rullering av forvaltningsplanen: 

1. I forskriften til Rondane og Dovre nasjonalparker heter det at vernebestemmelsene ikke er til 

hinder for nødvendig uttransport av syke/skadde bufe når det er gitt melding til 

forvaltningsmyndighet. Denne ordningen må opprettholdes.  

2. Ved omlegging av sti-nett, opprettelse av turmål eller andre endringer av menneskelig trafikk i 

nasjonalparken må hensyn til beitenæring vurderes. 

3. Det må gis anledning til motorisert vintertransport av nødvendig materiell til beitesesong, som 

for eksempel saltsteiner, kraftfôr mm. 

4. Løshunder har blitt et økende problem i beiteområdet vårt. Det er viktig at 

båndtvangbestemmelsene for ordinært hundehold beholdes strenge. I tillegg ønsker vi å se at 

informasjon om båndtvang kommer tydeligere fram og tilgjengeliggjøres på flere språk.  

5. Ordningen med tillatelse til bruk av fjellstyrets buer ved godkjent lisensjakt på rovvilt for å 

sikre effektiv jakt må fortsette. 

6. Vi stiller oss bak punkt 1. og punkt 4. i innspill fra Mysuseter og Kampen beitelag da disse er 

relevante også for oss. I tillegg ønsker vi at veien fra Kampen til Peer Gynt hytta kan nyttes på 

samme måte som i punkt 1. i innspill fra Mysuseter og Kampen beitelag. 

 

 

 

Sel 02.09.2021 

For Høvringen sankelag 

 

 

 

Leder         Medlem 

Henry Nystuen        Erlend Dokken 



 


